
Referat af skolebestyrelsesmøde – Virum Skole 

Ordinært skolebestyrelsesmøde 

22. august 2024 kl. 17.30 – 20.00 

Medlemmer: Lars Salling, Dorien van Veelen, Tina Nyyssönen, Jesper Nygaard, Bo Torp Henriksen, Kristian 

Brunnenberger Andersen, Mike Taagehøj, Kaja Gillesberg Lassen, Anne Steiner Jensen, Jonas Fisker, Brit Brunnstrøm 

Jensen, Bettina Bay Nielsen, Villads R. Lunn, Gorm M. Christensen.  

Afbud: Pia Elkjær Bay 

Ansvarlig for gennemlæsning af referat: Kristian Brunnenberger Andersen 

Dagsorden: 

Da skolebestyrelsen har fået 3 nye medlemmer præsenterede alle sig for 

hinanden. Lars Salling beskrev derefter de rammer, de regler samt de 

arbejdsopgaver skolebestyrelsen arbejder med.  

1 Formalia     

 

1.1 Godkendelse af dagsorden  

Dagsorden blev godkendt 

 

1.2 Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmøde 17.06.2024 

Referat blev godkendt – der kom før sommerferien to henvendelser 

til skolebestyrelsen, som vil blive behandlet på kommende møder. 

 

2 Drøftelse/behandling af emner 

 

2.1 Skolelederens visioner for Virum Skole  

Jonas præsenterede sine visioner for Virum Skole de kommende tre 

år med overskrifterne dannelse, fællesskab, fordybelse og 

demokrati.  

 

Visionerne blev taget til efterretning og implementeringen i skolen 

hverdag følges. Skolebestyrelsen var enige om, at det fortsat er 

vigtigt, at tale om visionen: ”Virum Skole sætter tempoet ned” 

 

2.2 Skolebestyrelsens mødeplan  

Skolebestyrelsens mødeplan blev besluttet. Brit inviterer til 

møderne. 

 

 

 



2.3 Den nye daginstitution  

Skoleledelsen redegjorde for, at der på nuværende tidspunkt er ved 

at blive udarbejdet lokalplan for området omkring Virum Skole, hvor 

den nye daginstitution skal ligge.  

 

Skolebestyrelsen vil udarbejde en plan til politikkerne med forslag 

til, hvordan skolens areal over mod den nye daginstitution kan 

udvikles. Elevrådet inddrages i denne proces. 

 

Der sættes en proces i gang med at få børn i indskolingen og 

mellemtrinnet til at komme med forslag til navn på den nye 

daginstitution. Forslagene sendes til dagtilbudsudvalget inden 

deadline 28. august. 

 

2.4 Det kommunale administrative budget 

Skoleledelsen redegjorde kort om økonomiudvalgets forslag til 

besparelser på skoleområdet. Materialet er tilgængeligt på 

kommunens hjemmeside. Høringsperioden for det kommunale 

budget er i perioden 26. august – 10. september.  

 

Dorien skriver høringssvaret – alle byder ind. 

 

Lars deltager i dialogmødet med kommunalbestyrelsen 2. 

september. Lars taler med Skolerådet. 

Ledelsen fremsender høringsmaterialet til skolebestyrelsen så snart 

det modtages, samt de sidste to års høringssvar.  

 

2.5 Evaluering af mobilpolitikken  

Efter skolebestyrelsen besluttede princippet for mobilpolitikken på 

Virum Skole, kom Undervisningsministeriet med deres anbefalinger 

til en mobilpolitik. Skolens princip lægger sig tæt op ad ministeriets. 

Jonas beskrev, hvordan mobilpolitikken dagligt bliver håndteret af 

lærerne. Overordnet set har implementeringen af mobilpolitikken 

har været uproblematisk. 

 

Elevrådet har evalueret mobilpolitikken. I indskolingen er der ikke 

mange børn, der har mobiltelefoner. Det er intet problem. 

Mellemtrinnet er glade for, at mobiltelefonerne er indsamlet. De 

leger mere sammen.  

 



Elever i udskolingen har en overvejelse om, det er muligt at have 

telefonerne i pauserne, når nu det er tilladt i spisepausen af forlade 

skolen. Eleverne anerkender, at i og med mobiltelefonerne er mere 

væk, er det sociale mellem eleverne blevet bedre.  

 

Skoleledelsen beskrev, at Klub Kolles medarbejdere oplever, at 

nogle elever efter endt skoledag uden telefoner undlader at gå i 

klub, men i stedet sætter sig andre steder på skolen, og er på deres 

telefoner.  

 

Lærernes tilbagemelding er, at mobilpolitikken fungerer godt. Det er 

nødvendigt, at arbejde med at give eleverne flere alternativer til 

aktiviteter i pauserne. 

 

Denne evaluering medførte en drøftelse af Smartwatch i 

indskolingen, og elevernes brug af pc i pauserne. Det blev besluttet, 

at se på skolens skærmpolitik, som er en del af Samværsreglerne 

og sammenholde dem med anbefalingerne fra 

Undervisningsministeriet. 

 

Det var Lyngby Taarbæk Kommunes plan, at der ved skoleårets 

start skulle være opsat Firewall på alle kommunens skoler. Det har 

vist sig ikke at virke. Skolebestyrelsen har en særlig 

opmærksomhed på dette områder, og ønsker at få en redegørelse 

for hvornår firewallen kommer til at virke. 

 

 

2.6 Kontaktforældremøde den 7. oktober 2024 

Der blev nedsat en planlægningsgruppe bestående af Jesper, Tina 

og ledelsen. Planlægningsgruppen fremlægger forslag til emner og 

struktur på næste skolebestyrelsesmøde 

 

 

3   Driftsforhold 

 
3.1 Nyt fra elevrådet 

Elevrådet har afholdt valg af elevrådsformand og næstformand 
 

3.2 Henvendelser fra forældre 
Intet 

 

3.3 Meddelelser  



Skolen er i proces med at ansætte en ny børnehaveklasselærer og en ny 

afdelingsleder.  
 

3.4 Eventuelt 
Alle de forældrevalgte skolebestyrelsesmedlemmer skal fotograferes. 

Sidste dag er den 27. august.   
  

3.5 Lukket dagsorden 

Intet 

 

 


